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В статье рассматриваются вопросы, связанные с использованием необходимых доказательств в гражданском 
судопроизводстве. Анализируются существующие в доктрине, на практике точки зрения в этой области, указывается 
важность использования всех необходимых доказательств как в суде первой, так и в суде второй инстанции. Утверж-
дается, что непринятие судом второй инстанции дополнительных, необходимых доказательств препятствует суду 
апелляционной инстанции выполнять задачи гражданского судопроизводства, предлагается на законодательном 
уровне разрешить суду второй инстанции принять все представленные необходимые, дополнительные доказательства.
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Required Evidence in Civil Proceedings

Rafail V. Shakiryanov
Associate Professor of the Department of Environmental, Labor and Civil Procedure 
of the Kazan (Volga Region) Federal University
Honored Lawyer of the Russian Federation, PhD (Law)

Daniya R. Shakiryanova
Judge Emeritus of the Vakhitovsky District Court of Kazan

The article reviews the issues related to the use of indispensable evidence in civil proceedings. The authors analyze 
the doctrinal and practical opinions in this sphere, note the importance of the use of all required evidence in fi rst as well as 
in second instance courts. The paper states that a failure to acknowledge any additional, required evidence by a second 
instance court prevents the court of appeal from performance of tasks of civil proceedings; the authors suggest enshrining 
at the statutory level the ability of second instance courts to acknowledge any submitted required additional evidence.
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